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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 8/2018      § 115-124 
 

Tid: Tisdagen den 20 november 2018  kl. 17.30 – 17.48 

Plats: Hantverkargatan 3D Kristallen 

 

Justerat : 2018-11-26 
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Alexander Lindholm (S)            vice ordförande 
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Daniele Fava (L) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Mikael Valier (KD) 

Joseph Zamani (S) 

Jenny Schöldin (S) 

Mehdi Oguzsoy (V) 

Ersättare: 
Birgitta Persson (M) 

Olof Peterson (M) 

Andrea Irving (MP) tjänstgörande ersättare 

Vakant (MP) 

Mathias Mellgren (C)  

Johan Kovaniemi (S) 

Ingela Edlund (S)   

Vakant (V)  

Personalrepresentanter: 
Loa Bienen (Vision)  

Tjänstemän: 
Marina Högland förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld 

avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik Odenlid nämndsekreterare 

Borgarrådssekreterare 
Adam Valli Löfgren (S) 

Förhinder 
Anders Lindell (MP) 

Andreas Berglöf (M) 

Richard Bengtsson (L) 

Zekiye Güler Thompson (S) 

 

Ärenden med personalrepresentation 
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§ 115 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 116 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 7 från nämndens sammanträde 16 oktober 

2018 som justerats 18 oktober 2018. 

 

 

§ 117 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Ordföranden Bo Sundin (M) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Alexander Lindholm (S). Som justeringsdag utses måndag 26 november 2018. 

 

 

§ 118 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 119 
Övriga anmälningsärenden 
 

A. Protokoll från idrottsnämndens funktionshindersråds sammanträde 2018-10-10. 

Dnr 01.03/272/2018. 

B. Hjorthagshallen, ny fullstor idrottshall i Hjorthagen – Lägesrapport. Dnr 

08.03.01/1290/2016. 

 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 120 
Månadsrapport oktober 2018 
Dnr 01.02/220/2018 

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 

 
Förvaltningens månadsprognos per oktober grundar sig på bokslut 2017, tertialrapport 2, 

kända förändringar och utfall till och med oktober.  

 

Ett nettoöverskott om 0,3 mnkr redovisas inom driftbudgeten och avser lägre 

självkostnadshyror till fastighetsnämnden jämfört med vad som ingår i budget. Årsprognosen 

inrymmer osäkerhet främst avseende intäktsutvecklingen under resterande del av året. 

Jämfört med vad som budgeterats för simhallsintäkter innebär utfallet en ökning för perioden 

januari-oktober, vilket beror på höga intäkter för utebaden under sommaren, ökade intäkter 

för simskola/skolsim samt större intäkter än beräknat för Åkeshovs sim- och idrottshall. 

 

Totalt innebär intäktsprognosen per oktober en ökning med 0,5 mnkr jämfört med 

septemberprognosen. Ökningen beror på ökade simhallsintäkter. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 63,3 mnkr 2018. Ingen nettoavvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamöterna Daniele Fava (L), Mariana Moreira 

Duarte (MP) och Mikael Valier (KD) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 121 
Inhyrning av fullstor idrottshall på Årstafältet - inriktningsärende   
Dnr 08.03.01/59/2017 

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner föreslag till inriktning för att anlägga en fullstor idrottshall 

på Årstafältet. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av SISAB beställa handlingar som 

underlag för ett kommande genomförandebeslut till en sammanlagd beräknad utgift om 

3,0 mnkr. 

 

Ärendet 
 

SISAB ska på uppdrag av idrottsförvaltningen ta fram de handlingar som behövs för 

uppförande av en fullstor idrottshall invid Årstafältet. Arbetet innefattar även att medverka i 

framtagande av ny detaljplan, Årstafältet Etapp 3. I den nya detaljplanen ingår en byggrätt för 

en idrottshall med en fullstor verksamhetsyta med måtten 24 x 43 meter. Servicedel i ett plan 

med omklädningsrum, förråd och driftytor för idrottshallen placeras under idrottshallen i 

markplan. 

 

Arbetet med  idrottshallen samordnas med den skola som ingår i etapp 3 för Årstafältets 

stadsutveckling. Projektet beräknas vara klart till vårterminen 2024. Den tillkommande hyran 

per år uppgår till 6,4 mnkr. Inklusive hyresreduktion som erhålls under de första fem åren 

beräknas hyreskostnaden uppgå till 5,8 mnkr år 1. 
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Utöver hyreskostnaden beräknas tillkommande driftkostnader för idrottsnämnden  uppgå till 

1,5 mnkr per år och tillkommande intäkter till 4,7 mnkr (inklusive 4,5 mnkr i andrahandshyra 

från utbildningsförvaltningen). Idrottsnämnden beräknas behöva anskaffa 

inventarier/maskiner med mera till en beräknad utgift om 0,9 mnkr. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamöterna Daniele Fava (L), Mariana Moreira 

Duarte (MP) och Mikael Valier (KD) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 122 

Färdplan för ett Stockholm för alla - Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/641/2018 

 

BESLUT 

 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på remissen. 

 

Ärendet 

 
I Färdplan för ett Stockholm för alla identifieras strategier för att mobilisera stadens nämnder 

och bolagsstyrelser kring åtgärder som stärker en socialt hållbar utveckling. Färdplanen 

innehåller analyser och förslag inom de fyra målområdena uppväxt och utbildning, arbete och 

trygghet, boende och stadsmiljö samt demokrati och trygghet. Förvaltningen anser att 

rapporten kommer att bli ett värdefullt verktyg, men kommenterar valda delar som rör 

fritidsutbudet och förutsättningarna för fysisk aktivitet. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamöterna Daniele Fava (L), Mariana Moreira 

Duarte (MP) och Mikael Valier (KD) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Utan eget ställningstagande 
 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamöterna Daniele Fava (L), Mariana Moreira 

Duarte (MP), Mikael Valier (KD) samt ersättaren Mathias Mellgren Helge (C) lämnar ärendet 

utan eget ställningstagande. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden Bo Sundin m.fl. 

(M) samt ledamöterna Daniele Fava (L), Mariana Moreira Duarte (MP), Mikael Valier (KD) 

samt ersättaren Mathias Mellgren Helge (C) lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 

 

 

Särskilt uttalande 

 

Vice ordföranden Alexander Lindholm m.fl. (S) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Ledamoten Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till detta särskilda uttalande. 

 

Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande om alla stockholmare ska ha goda 

livsvillkor och möjlighet att förverkliga sina drömmar. Det goda samhället tar ansvar för att 

undanröja klyftor och hinder som begränsar människor att nå sina fulla potentialer. Allt annat 

är slöseri med människors kraft och förmågor. Ett samhälle som låter människor utveckla sina 

egna förmågor blir starkare. Ett samhälle där människor hindras blir svagare. När vi hjälper 

varandra att växa, kan Stockholm växa. 

 

Men för att kunna se var någonstans vi slösar med människors förmågor och var människor 

hindras att växa behöver man kunskap. Därför tillsatte vi, år 2015, ”Kommissionen för ett 

socialt hållbart Stockholm”. Förankrat i den senaste forskningen har kommissionen sedan 

dess presenterat 18 rapporter med förslag och rekommendationer inom olika områden för hur 

segregationen i Stockholm ska kunna brytas. En stor bredd av samhällsaktörer har varit 

inblandade i kommissionens arbete vilket skapar en god grund när förslagen ska genomföras.   
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Socialdemokraterna välkomnar förslaget till färdplan och ser vikten av att stadens nämnder, 

bolag och verksamheter arbetar utifrån gemensamma strategier för en social hållbar 

utveckling. Strategierna inom de fyra målområden som lyfts i färdplanen är välavvägda med 

utgångspunkter i kommissionens arbete, Agenda 2030 och med sikte på att visionen ”Ett 

Stockholm för alla” ska uppnås till år 2040.  

 

Uppväxt och utbildning 

Det goda samhället måste göra sitt yttersta för att alla barn ska få bra uppväxtvillkor och för 

att alla barn får förutsättningar och stöd för att klara kunskapsmålen. Ett samhälle som inte 

investerar i barn och deras utveckling riskerar på lång sikt att möta stora utmaningar med 

ojämlikhet, segregation och otrygghet. 

 

Allt arbete mot segregation börjar med att ge alla barn jämlika uppväxtvillkor. Förskolans 

kompensatoriska uppdrag kan inte betonas tillräckligt många gånger, vilket stöds av forskare 

såväl som pedagoger. Socialdemokraterna menar att investeringar i förskolan genom 

satsningar på mindre barngrupper och rätt till heltid för barn till föräldralediga fortsättningsvis 

är nödvändiga och viktiga. På samma sätt är det viktigt att hålla i arbetet för att höja 

kunskapsresultaten i alla skolor. Lärare och skolledare ska ha rätt förutsättningar att ge den 

bästa undervisningen till sina elever.  

 

Det systematiska arbetet för att bryta utvecklingen mot ökade klyftor gav resultat på kort tid. 

Stockholm är på rätt väg och det är viktigt att det ambitiösa arbetet som har gjorts under den 

gångna mandatperioden inte tappar styrfart. Vi är övertygade om att alla barn kan nå 

kunskapsmålen om de ges stöd. Föräldrar ska känna en trygghet i vetskapen om att det finns 

bra kommunala skolor i närmiljön och att elevhälsoteamen på varje skola stöttar de elever 

som behöver det. 

Arbete och företagande 

Människors vilja till att växa, att bidra och ha egen försörjning är stadens viktigaste tillgång.  

I ett kunskapsintensivt samhälle ska Stockholm konkurrera med kunskap, färdigheter, 

kompetens och ett starkt innovationsklimat. Därför vill vi att alla stockholmare ska ha 

möjlighet till ett livslångt lärande, till utbildning som skapar vägar till jobb eller vidare 

studier.  

 

Stockholms utveckling är tätt kopplat till näringslivets möjlighet att växa och utvecklas. Fler 

ska känna de har goda och trygga förutsättningar för att starta och driva företag. Alltför 

många företag ser att deras möjlighet att växa hämmas av svårigheterna att rekrytera rätt 

utbildad arbetskraft. Detta samtidigt som det finns arbetslösa stockholmare. Missmatchningen 

hotar på lång sikt Stockholms tillväxt. Men bristen på matchning skadar inte bara näringslivet. 

Svårigheten att säkra kompetensförsörjningen för stadens verksamheter är en akut utmaning 

för vår egen organisation. Här måste staden fortsätta arbeta nära gymnasieskolor, 

vuxenutbildningen och universiteten för att möta utmaningen.   

 

Stadens insatser för att fler stockholmare ska komma i arbete har gett resultatet. Utbetalningar 

av ekonomiskt bistånd på grund av arbetslöshet är på historiskt låga nivåer, vilket är 

glädjande. Det är slöseri att människor med arbetskapacitet är arbetslösa. Slöseriet drabbar 

hela samhället men mest av allt är det ett slöseri som riskerar att skada den enskilda individen. 
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Därför anser vi att staden måste fortsätta prioritera arbetet med 90-dagarsgarantin, 

vuxenutbildning för kortutbildade och stärka kopplingen mellan språkutveckling och inträde i 

arbetsmarknaden för nyanlända. Tillvaratagande av äldres vilja och förmåga att arbeta efter 

pensionsåldern måste ske. Likväl måste arbetet med att utlokalisera kommunala verksamheter 

och skapande av arbetsplatser i ytterstaden fortsätta. Det har antagits en äldreboendeplan. 

 

Boende och stadsmiljö 

Den mångåriga passivitet som präglade det borgerliga blockets senaste maktinnehav skapade 

och förstärkte en stor strukturell bostadsbrist i vår stad. Bostadsbristen leder till trångboddhet, 

segregation och minskad tillväxt. Vi måste som ansvarsfull stad fortsätta ta oss an Stockholms 

största infrastrukturella utmaningar. Under vår gångna mandatperiod stoppade vi 

utförsäljningarna av hyresrätter och istället gav vi högsta prioritet åt bostadsbyggandet. Det är 

med stolthet som vi kan se tillbaka på år 2017 då Stockholm slog rekord i bostadsbyggande. 

 

För att den goda utvecklingen med att bryta segregationen inte ska stagnera måste staden 

fortsätta prioritera byggandet av hyresrätter och av bostäder med rimliga boendekostnader. 

Allmännyttans arbete för att få ned nyproduktionskostnaderna genom Stockholmshus måste 

fortsätta. Det är många människor som är i akut behov av en bostad. Efterfrågan av bostäder  

till rimliga kostnader kommer att vara fortsatt hög. Att sälja ut eller ombilda billiga hyresrätter 

som den borgerliga majoriteten aviserat är fel väg att gå. Särskilt om argumentet till 

utförsäljningarna är önskan att främja blandade upplåtelseformer. Erfarenheterna från 

utförsäljningarna som gjordes under åren 2006-2014 visar att segregationen ökade och 

möjligheten för stockholmarna att få hyra en bostad minskade. Vi menar att det enda sättet att 

möta bostadsbristen är genom nej till marknadshyror och utförsäljningar av hyresrätter och att 

istället behålla den höga takten i bostadsbyggandet. 
 

Demokrati och trygghet 

Demokratin ska aldrig tas för given. I en tid då polarisering mellan människor ökar krävs det 

aktiva insatser för att fördjupa den lokala demokratin. Civilsamhällets roll som röstbärare, 

välfärdsproducent och skapare av gemenskap ska stödjas och inte motarbetas av staden. 

Föreningslivet skapar möten och i möten mellan människor skapas tillit för varandra och för 

samhället. I arbetet för ett socialt hållbart Stockholm är civilsamhället en viktig aktör. Stadens 

stöd ska även fortsättningsvis ske genom bland annat tillgängliggörande av lokaler, 

föreningsbidrag och användande av civilsamhällets kunskap.  

 

Medborgardialog som syftar till att stärka medborgarnas inflytande i besluten är ett annat sätt 

att fördjupa lokaldemokratin. Vi ser att medborgardialoger som har genomförts de senaste 

åren har varit framgångsrika och vill därför att staden ska utöka antal dialoger så att fler 

medborgare ges möjlighet att påverka i sin närmiljö. Medborgarnas inflytande över hur staden 

använder sina budgetmedel vid lokalt utvecklingsarbete bör bli större 

 

Det offentliga rummet tillhör alla, därför ska arbetet med trygga stadsmiljöer prioriteras. 

Trygghetsfonden som vi skapade tar utgångspunkt att berörda verksamheter och nämnder i 

dialog med medborgarna identifierar otrygga platser och miljöer som med enkla hjälpmedel 

kan bli tryggare. Resultaten av investeringar som har gjorts med hjälp av trygghetsfonden har 

varit god. Vår förhoppning är att trygghetsfonden får finnas kvar och utökas flera platser och 
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miljöer kan göras tryggare. Stockholm ska vara en öppen stad och alla stadsdelar ska vara 

trygga.  

 

§ 123 

Förslag på tider för Idrottsnämndens sammanträden 2019                                 
Dnr 01.01/2018/994 

 

BESLUT 
 
Nämndens sammanträdesdatum för 2019 godkänns enligt redovisat förslag. 

Ärendet 
 

Förslag till sammanträdesdatum utgår från stadsledningskontorets tidsplan för nämndernas 

arbete med bokslut och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget, budgetunderlag samt 

verksamhetsplan. Förslaget är samplanerat med fastighetsnämndens sammanträden. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamöterna Daniele Fava (L), Mariana Moreira 

Duarte (MP) och Mikael Valier (KD) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 124 

Övriga frågor och information 
 

Förvaltningschefen Marina Högland börjar med att presentera den fortsatta kampanjen för 

”Stockholmsgymmet”. FC Marina Högland fortsätter med att informera omkring läget för 

Zinkenstams ishall som är stängd med anledning av rasrisken. Verksamheterna som skulle ha 

skett på Zinkenstams IP är flyttade, i första hand till Kärrtorps IP men även till Husby ishall, 

Farsta IP samt Stora Mossens IP. Här har delegationsbeslut tagits med tillfällig ändring av 

istider för  Farsta IP samt JM Stora Mossen. Fastighetskontoret går nu igenom alla ishallar 

och gör utvärderingar.  

 

Hon fortsatte med att informera om att den hall som brunnit i Liljeholmen, den s.k. SL hallen 

inte är en av stadens anläggningar. Hittills har inte några föreningar eller andra hört av sig till 

förvaltningen för ersättningslokaler. 

 

Ledamoten  Sophia Granswed Baat (M) frågar om Zinkenstams ishall och undrar om hur lång 

tid detta kan ta och om nuvarande säsong där. FC Marina Högland svarar att nuvarande 

säsong med all sannolikhet inte går att genomföra på Zinkenstams ishall.  

 

Ledamoten Mehdi Oguzsoy (V) frågade om fritidsgården ”Reaktor” i Husby. FC Marina 

Högland informerade om att det idrottsförvaltningen har i nedre plan är kopplat till 

fotbollsplanen. Ordföranden Bo Sundin informerar vidare om att lokalen i övrigt är i behov av 

renovering och man har flyttat verksamheten till lokaler ovanför biblioteket i Husby centrum. 

Det är stadsdelsförvaltningen som ansvarar för detta. 

  

Vice ordföranden Alexander Lindholm (S) påtalar att det är viktigt att säkerställa isytor – man 

kan tex spola grusytor. Hockeyförbundet är intresserat av att medfinansiera lösningar tex 

temporära rinkar. Ordförande Bo Sundin informerar att han och FC Marina Högland har 

träffat Hockeyförbundet och dessa typer av kortsiktiga lösningar ligger i förvaltningens 

uppdrag.  

 

Ledamoten Daniele Fava (L) efterlyser en evenemangsuppdatering vilket FC Marina Högland 

lovar att ordna.  

 

Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordföranden Bo Sundin (M) mötet kl. 17:48. 

 


